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                                                            Protokół nr 2/24 

z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

w dniu 17 czerwca 2024 r. 

Ad 1. 

Otwarcia posiedzenia stwierdzenia prawomocności obrad. 

Otwarcia posiedzenia (o godz. 16:00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania 

członków komisji, zastępcę Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-gospodarczych, 

kierowników, dokonała przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska. 

 Obrady rozpoczęto 17 czerwca 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:50 tego samego 

dnia. Na statutową liczbę 8 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 8 członków 

komisji. Obecność członków komisji, radni potwierdzili obecność poprzez potwierdzenie 

kworum za pomocą systemu eSesja oraz podpis na liście obecności (lista stanowi załącznik do 

nin. protokołu). Przewodnicząca poinformowała, że obrady komisji są prawomocne. Obrady 

odbyły się w sali konferencyjnej nr 229 przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 w Kędzierzynie-

Koźlu.  

W posiedzeniu wzięło udział 8 członków. 

 

Obecni: 

1. Marzanna Gądek-Radwanowska 

2. Elżbieta Kozakiewicz 

3. Anna Kras 

4. Małgorzata Lipczyńska 

5. Halina Mińczuk 

6. Ewa Odulińska 

7. Marek Piasecki 

8. Marcin Wołyniec 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu; 

2. Beata Kaczyńska-Pogwizd, kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki  

w Kędzierzynie Koźlu; 

3. Beata Pierzchlewicz, kierownik Wydziału Strategii, Rozwoju i Środków Pomocowych  

w Kędzierzynie Koźlu; 

4. Gabriela Helbin-Golasz, kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa  

w Kędzierzynie Koźlu;  

5. Klaudiusz Widera, radca prawny w Kędzierzynie Koźlu; 

6. Maja Dobber-Mrożek, kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i 

Zdrowia w Kędzierzynie Koźlu; 

7. Teresa Głuszek, kierownik Biura Informacji i Promocji Miasta w Kędzierzynie Koźlu; 

8. Tomasz Radłowski, Zastępca Prezydenta ds. oświatowych i społeczno-gospodarczych w 

Kędzierzynie Koźlu; 

9. Zbigniew Romanowicz, sekretarz Miasta – kierownik Wydziału Organizacyjnego  

w Kędzierzynie Koźlu. 
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proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wnioski do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 1/24 z dnia 20 maja 2024 r.  

4. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego za rok 

2023. 

5. Omówienie wizyty w Stowarzyszeniu MONAR Schronisko dla Osób Bezdomnych 

MARKOT w Kędzierzynie-Koźlu. 

6. Analiza działań Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – 

PMS.0643.8.2024.  

7. Raport z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii i efektów jego realizacji w 2023 roku - 

PMS.0643.5.2024.  

8. Sprawozdanie z funkcjonowania placówek wsparcia dziennego oraz punktów 

konsultacyjnych, świetlic i innych punktów wsparcia dla rodzin z terenu gminy – 

PMS.0643.7.2024. 

9. Sprawozdanie z funkcjonowania placówki wsparcia dziennego za rok 2023 – 

MOPS/DPŚ.441.2.2024 

10. Wniosek o przyśpieszenie  wskazania lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z 

pominięciem innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do 

wynajęcia lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego – PMS.7143.1.58.2023/ 

PMS.7143.2.14.2023. 

11. Sprawy bieżące. 

12. Zakończenie obrad 

 

Ad 2.  

Wnioski do porządku obrad. 

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że po terminie wysyłki wpłynęły  

dokumenty, które proponuje wprowadzić do porządku obrad:  

1. projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych i wspomaganych w Kędzierzynie-

Koźlu; 

2. wniosek PMS.71409-135_10 o przyśpieszenie wskazania lokalu przeznaczonego do 

najmu socjalnego, z pominięciem innych osób oczekujących na liście wnioskodawców 

uprawnionych do wynajęcia lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego lokalu. 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poddała pod głosowanie  

wprowadzenie  do porządku komisji:  

Głosowano w sprawie:  

o wprowadzenie do porządku obrad: wniosku PMS.71409-135_10 o przyśpieszenie 

wskazania lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego, z pominięciem innych osób 

oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu przeznaczonego 

do najmu socjalnego lokalu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marzanna Gądek-Radwanowska, Elżbieta Kozakiewicz, Anna Kras, Małgorzata Lipczyńska, 
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Ewa Odulińska, Marcin Wołyniec 

Halina Mińczuk, Marek Piasecki 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poddała pod głosowanie  

wprowadzenie  do porządku komisji: 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenie do porządku obrad: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych i 

wspomaganych w Kędzierzynie-Koźlu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marzanna Gądek-Radwanowska, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina 

Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Marcin Wołyniec, Anna Kras 

 

porządek komisji posiedzenia po zmianach: 

3. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

4. Wnioski do porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu nr 1/24 z dnia 20 maja 2024 r.  

6. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku 

publicznego za rok 2023. 

7. Omówienie wizyty w Stowarzyszeniu MONAR Schronisko dla Osób Bezdomnych 

MARKOT w Kędzierzynie-Koźlu. 

8. Analiza działań Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – 

PMS.0643.8.2024.  

9. Raport z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii i efektów jego realizacji w 2023 roku 

- PMS.0643.5.2024. 

10.  Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych i 

wspomaganych w Kędzierzynie-Koźlu. 

11. Sprawozdanie z funkcjonowania placówek wsparcia dziennego oraz punktów 

konsultacyjnych, świetlic i innych punktów wsparcia dla rodzin z terenu gminy – 

PMS.0643.7.2024. 

12. Sprawozdanie z funkcjonowania placówki wsparcia dziennego za rok 2023 – 

MOPS/DPŚ.441.2.2024 

13. Wniosek o przyśpieszenie  wskazania lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z 

pominięciem innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do 

wynajęcia lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego – PMS.7143.1.58.2023/ 

PMS.7143.2.14.2023. 

14. Wniosek PMS.71409-135_10 o przyśpieszenie wskazania lokalu przeznaczonego do 

najmu socjalnego, z pominięciem innych osób oczekujących na liście wnioskodawców 

uprawnionych do wynajęcia lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego lokalu 

15. Sprawy bieżące. 

16. Zakończenie obrad. 
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Ad 3.  

Przyjęcie protokołu nr 1/24 z dnia 20 maja 2024 r. 

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że projekt protokołu zostały przesłany 

na portalu eSesja oraz na BIP. Nikt nie zgłosił uwag. Zapytała, czy ktoś wnosi uwagi do ww. 

projektu protokołu, wobec braku uwag zaproponowała, aby komisja przyjęła protokół nr 1/24. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu nr 1/24 z dnia 20 maja 2024 r.  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marzanna Gądek-Radwanowska, Anna Kras, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa 

Odulińska, Marek Piasecki, Marcin Wołyniec, Elżbieta Kozakiewicz. 

 

Ad 4.  

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku 

publicznego za rok 2023. (sprawozdanie stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że członkowie 

komisji otrzymali materiał pisemny ,,Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy 

Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie 

pożytku publicznego za rok 2023” z którym się zapoznali. Przewodnicząca komisji Ewa 

Odulińska poinformowała, że z przedstawianych sprawozdań wynika jako dużo zadań jest 

realizowanych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle wraz z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego za rok 2023. Przewodnicząca 

otworzyła dyskusję: 

 

 

W dyskusji głos zabrali: 

Marek Piasecki wskazał, że w Kędzierzynie-Koźlu działa dużo organizacji, NGO, lecz z 

przedstawionego sprawozdanie i procentów, mała liczba organizacji,  zgłasza się do gminy o 

współfinansowanie. Zapytał czy nie korzystają z pomocy gminy lub czy zostały założone 

kiedyś i już nie działają.  

 

Zbigniew Romanowicz, sekretarz Miasta wyjaśnił, że tylko pewna cześć organizacji 

pozarządowych i innych podmiotów, przystępuje do otwartych konkursów lub składa wnioski 

o realizację. W części organizacje są martwe, jedne powstają a inne kończą pracę. Z danych  

z rejestru jest 174 organizacji, ale aktywnych organizacji jest ok. 50.  

 

Marek Piasecki zapytał o podstawowe zasady i czasookres przyznawania dotacji.  

 

Kierownik Wydziału Beata Kaczyńska-Pogwizd, wyjaśniła, że zgodnie z art. 19a można 

uzyskać dotację na tzw. ,,małe granty” organizacja występuje z ofertą, rozpisuje swój projekt 

na kwotę do 20 tys. zł. Do 10 tys. zł jest projekt terytorialny bądź lokalny, realizacja w trybie 

art. 19a to 3 miesiące. Gmina na początku roku ogłasza trzy duże konkursy, sport, turystyka, i 

kultura. Organizacje składają oferty wraz z ofertą, komisja weryfikuje i przyznaje dotacje. Są 

również konkursy dwuletnie, gdyż proces realizacji czasami trwa dłużej. Wydział chętnie 

doradza i pomaga przy wypisywaniu dokumentów.   
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Marzanna Gądek-Radwanowska zapytała czy istnieje możliwość stworzenia Centrum 

Aktywności Lokalnej, z których stowarzyszenia mogłyby korzystać bezpłatnie. Gdyż 

stowarzyszenia starają się o granty na opłacenie pomieszczeń w których planują przeprowadzić 

np. szkolenie. Tak jak jest w innych miastach. Aby stowarzyszenia mogły działać bez opłat za 

lokal oraz włączać do swoich działań społeczność lokalną, aby uaktywniać mieszkańców.  

 

Zbigniew Romanowicz, sekretarz Miasta wyjaśnił, że to się dzieje, organizacjom są 

udostępnione bezczynszowo pomieszczenia przy ul. Planetorza 2, na zasadach użyczenia, płacą 

jedynie za koszty eksploatacji. W innych budynkach gminnych pomieszczenia są również 

udostępniane, jest 11 takich lokalizacji.   

 

Marzanna Gądek-Radwanowska zadała pytanie w kontekście kół teatralnych, które potrzebują 

dużych powierzchnię, chętnie wykorzystałyby powierzchnię w Domu Kultury ,,Lech”  

w Blachowni. Mimo, że siedziby mają w innych miejscach. Zaproponowała przekształcenie 

ww. domu na teatr. Jest im potrzebna duża powierzchnia, do prowadzenia działań, chcieliby 

włączyć społeczność lokalną do swoich działań. Jak jest w innych dużych miastach Warszawie, 

Poznaniu. Chodzi o nieodpłatne udostepnienie. Gdyż robią to ludzie dla innych po godzinach 

pracy. Aby pieniądze uzyskane z grantów zostały przeznaczone na inny cel niż opłacenie 

wynajmu sali i opłat.  

 

Zbigniew Romanowicz, sekretarz Miasta wyjaśnił, że w ramach programu ,,Dugnad”  

z pozyskanych pieniędzy trwa przebudowa budynku po byłej szkole, w którym powstanie kilka 

lokali przeznaczone dla Centrum Wolontariatu. Te lokale mogą być również przeznaczone dla 

stowarzyszeń. Co do wykorzystania pomieszczeń należących do gminnych osób prawnych.  

w tym pomieszczeń w Dom Kultury w Blachowni, stowarzyszenia mogą z nich korzystać we 

wszelkich formach korzystania na zasadach preferencyjnych, zgodnie ze statutem, ale 

należałoby złożyć dobrze uargumentowany wniosek. Uniwersytet III wieku korzystają z sal 

nieodpłatnie. Najwyższym kosztem jest kwota za ogrzewanie lokali. Jest możliwe uzyskanie 

dotacji, ale należy złożyć wniosek.  

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że gmina wspiera 

organizacje pozarządowe przez pomoc, należy złożyć wnioski, bo gmina oferuje wiele form 

wsparcia.  

 

Małgorzata Lipczyńska poinformowała, że Dom Kultury ,,Lech” w Blachowni przechodzi 

kolejne modernizacje. Jest to stary budynek który musi spełniać wiele wymogów 

bezpieczeństwa. W budynku działa Teatr Ludzi pracujących, występy są biletowane a więc 

koszty się zwracają. Jest również za tym, aby pobudzać społeczność oraz aby mieli ku temu 

warunki. W Dom Kultury ,,Lech” w sierpniu zakończyły są prace elektryczne, sala w całości 

wykonana jest z drewna, jest wspaniała akustyka, odbywa się wiele uroczystości ale wymaga 

jeszcze modernizacji i wiele pieniędzy. Zaprasza do działań kulturalnych.  

 

Marzanna Gądek-Radwanowska wyjaśniła, że organizatorom, zależy na nie opłatnym 

używaniu pomieszczeń, o większej kubaturze dla kół teatralnych oraz organizacjom, aby 

pieniądze uzyskane z grantów, zostały przeznaczone na inny cel niż opłacenie wynajmu sali i 

opłat. 

 

Ewa Odulińska poinformowała, że są możliwości bo w domach kultury są duże sale, jest 

potencjał, są miejsca do wykorzystania. Działa Uniwersytetu III Wieku w dłużej sali gminnej. 

Aktywiści uzyskają pomoc w gminie na każdym etapie, ale jest bardzo dużo organizacji. Należy 

być ostrożnym w bezpłatnym użyczaniu sall.  
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Marek Piasecki rozumie, że organizacje szukają pomocy, wskazał, że z każdym problemem 

musza się zwracać do wydziału oraz szukać pieniędzy poza  gminą np. w Ministerstwie 

Kultury i Sportu samodzielnie bądź przy pomocy gminy.  

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że Komisja Spraw Społecznych 

zapoznała się i przyjęła ww. sprawozdanie. 

 

Ad 5.  

Omówienie wizyty w Stowarzyszeniu MONAR Schronisko dla Osób Bezdomnych 

MARKOT w Kędzierzynie-Koźlu. 

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że komisja odbyła wizytę i 

pozytywnie ocenia działania Stowarzyszenia MONAR Schronisko dla Osób Bezdomnych 

MARKOT. 

 

Ad 6.  

Analiza działań Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – 

PMS.0643.8.2024. (analiza stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że członkowie 

komisji otrzymali materiał pisemny ,,Analiza działań Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych – PMS.0643.8.2024” , w spotkaniu uczestniczył Pan Sylwester 

Kocot Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, który 

szczegółowo poinformował o przeprowadzonych kontrolach. Kontrole zgodnie z ustawa muszą 

być zapowiedziane, są obwarowani przepisami. W razie nieprawidłowości informują Policję. 

Kontrole niezapowiedzianą może przeprowadzić jedynie Policja.  

 

W dyskusji głos zabrali radni Halina Mińczuk zapytała, o jeden punkt w mieście w którym 

sprzedawany jest alkohol nawet osobom nieletnim, działa od wielu lat, prosi o interwencję  

w tym miejscu.  

 

Sylwester Kocot Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych wyjaśnił, że odpowiedz należy uzyskać na Policji.  

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska zapytała czy Policja może 

wnioskować o cofnięcie koncesji. Przepisy prawa są niedostosowane w wielu aspektach, 

szczególnie w kwestii mieszkań gminnych, lokali socjalnych, niepłacenia za mieszkania 

gminne, działań niezgodnych z prawem poprzez sprzedaż alkoholu osobom nieletnim.  

 

Maja Dobber-Mrożek, kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i 

Zdrowia w Kędzierzynie Koźlu, wyjaśniła, że gmina prowadzi działania profilaktyczne, 

prowadzi badania dot. sprzedaży alkoholu osobom nieletnim, sprzedawcy zostali zachęceni do 

szkoleń, badania społeczne diagnozują sytuacje, przepisy nie pozwalają na zakup kontrolowany 

przez osoby nieletnie. Przepisy prawa w tym zakresie są niedostosowane.    

 

Marek Piasecki wskazał, że rozwiązaniem sytuacji sprzedaży alkoholu nieletnim przy  

ul. Wojska Polskiego jest założenie monitoringu, w celu zebrania materiału dowodowego dla 

Policji. Wystarczy sprzęt i chęci.  
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Marzanna Gądek-Radwanowska dodała, że sprzedaży alkoholu nieletnim przy  

ul. Wojska Polskiego trwa od wielu lat, gdyby Policja chciała to ma możliwości sprawdzenia i 

dla nauczki tym którzy sprzedają alkohol bądź papierosy nieletnim, wg. Ustawy jest to 

przestępstwo. To kwestia obserwacji takich punktów i sprawczości Policji. Od wielu lat trwa 

tam sprzedaż.  

 

Sylwester Kocot Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych wyjaśnił, że odpowiedz należy uzyskać na Policji. 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska wskazała, że proszą o skuteczne 

działania w kwestii sprzedaży przy ul. Wojska Polskiego. Przewodniczący jest również 

Policjantem, należy podjąć skuteczne działania.  

 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się i przyjęła ww. analizę. 

 

Ad 7.  

Raport z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii i efektów jego realizacji w 2023 roku - 

PMS.0643.5.2024. (raport stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że członkowie 

komisji otrzymali materiał pisemny ,,Raport z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii i efektów jego 

realizacji w 2023 roku - PMS.0643.5.2024” otworzyła dyskusję, dodała, że Komisji zostały 

przedstawione sprawozdania i raporty, sfinansowane z różnych źródeł, prowadzone przez 

Gminę, MOPS, stowarzyszenia.  

 

Halina Mińczuk zapytała w kwestii, iż z programu sfinansowano pozalekcyjne zajęcia 

sportowe, zostało to zrealizowane przez stowarzyszenia, które zostały wyłonione, poprosiła o 

wyjaśnienia.  

 

Kierownik Maja Dobber-Mrożek poinformowała, że Wydział Kultury i Sportu realizuje to 

zadanie, środki na ten cel są zaplanowane w budżecie, stowarzyszenia określają i budżetują 

zadania, związane ze sportem i profilaktyką problemów alkoholowych poprzez pozalekcyjne 

zajęcia sportowe, jako alternatywy sposób spędzania wolnego czasu wraz z trenerem 

sportowym. MOSiR realizował w klubach, sekcjach te zajęcia.  

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska podsumowała, że popiera te 

działania, dzieci  i młodzież należy zachęcić do aktywnego spędzania wolnego czasu, poprzez 

udział w zajęciach sportowych. Bo inaczej młodzież spędzi ten czas przed komputerem grając 

w gry.  

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że Komisja 

Spraw Społecznych zapoznała się i przyjęła ww. raport. 
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Ad 8.  

Sprawozdanie z funkcjonowania placówek wsparcia dziennego oraz punktów 

konsultacyjnych, świetlic i innych punktów wsparcia dla rodzin z terenu gminy – 

PMS.0643.7.2024. (sprawozdanie stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że członkowie 

komisji otrzymali materiał pisemny ,,Sprawozdanie z funkcjonowania placówek wsparcia 

dziennego oraz punktów konsultacyjnych, świetlic i innych punktów wsparcia dla rodzin z 

terenu gminy – PMS.0643.7.2024, otworzyła dyskusję, nikt nie zgłosił się do dyskusji, 

poinformowała, że Komisja Spraw Społecznych zapoznała się i przyjęła ww. sprawozdanie. 

 

 

Ad 9.  

Sprawozdanie z funkcjonowania placówki wsparcia dziennego za rok 2023 – 

MOPS/DPŚ.441.2.2024(sprawozdanie stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że członkowie 

komisji otrzymali materiał pisemny ,,Sprawozdanie z funkcjonowania placówki wsparcia 

dziennego za rok 2023 – MOPS/DPŚ.441.2.2024” z którym się zapoznali. Przewodnicząca 

komisji Ewa Odulińska poinformowała, że obecny punkt i kolejne są monotematyczne i łączą 

się ze sobą, wszystkie dotyczą spraw z zakresu pomocy społecznej na rzecz mieszkańców.  

Z przedstawianych sprawozdań wynika jako dużo zadań jest realizowanych przez MOPS. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję: 

 

W dyskusji głos zabrał radny Marek Piasecki który zapytał, czy placówki wsparcia dziennego 

są przewidziane do wsparcia dzieci, aby nie trafiły do pieczy zastępczej czy dla dzieci które są 

już objęte nadzorem MOPS.   

 

Odpowiedzi udzieliła Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

wyjaśniła, że placówki są dla dzieci z rodzin przeżywające trudności opiekuńczo- 

wychowawcze. Są na terenie szkół, są tożsame z tymi prowadzone przez stowarzyszenia 

Brzdąc, Arka. Zapewniają opiekę, pomoc w odrabianiu zadań i posiłek.  

 

Kierownik Maja Dobber-Mrożek poinformowała, że placówki działające w szkole, dobrze 

funkcjonują, gdyż trafiają tam dzieci, które faktycznie potrzebują pomocy.  

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że Komisja 

Spraw Społecznych zapoznała się i przyjęła ww. sprawozdanie. 
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Ad 10.  

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych i wspomaganych w 

Kędzierzynie-Koźlu (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).  

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że członkowie 

komisji otrzymali materiał pisemny ,,projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych i 

wspomaganych w Kędzierzynie-Koźlu.” 

 

W dyskusji głos zabrali radny Marek Piasecki który zapytał o kwotę, o wysokość miesięcznego 

dochodu, osoby samotnie gospodarującej lub dochodu na rodzinę, w kryteriach o dochodach 

zgodnie z art. 8 Ustawy, jaka to jest kwota.  

 

Odpowiedzi udzieliła  Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Kędzierzynie Koźlu, że jest to kwota 776 zł, w tabeli zostały przedstawione procenty, wystarczy 

przeliczyć zgodnie z zapasami Ustawy o Pomocy Społecznej, np. przy kryterium 125 %, co 

daje kwotę 950 zł, to zgodnie z propozycją obecnej uchwały osoba za pobyt będzie płaciła 90 

zł. A przy obecnej uchwale osoba by płaciła 360zł. Propozycja zmiany ma na celu zadbanie aby 

osobom które mają dochód powyżej kryterium dochodowego, ale nie aż tak wysoki, aby 

pozostała też kwota do dyspozycji na inne niezbędne wydatki: leki. 

  

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska zapytała czy osoba mając taki 

niski dochód korzysta z dodatków finansowych.  

 

Odpowiedzi udzieliła  Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Kędzierzynie Koźlu, poinformował, że w przypadku dochodu w kwocie 776 zł, otrzymują 

różne świadczenia finansowe, do kwoty zasiłku stałego. Przedstawiony projekt uchwały 

wynika z wniosku mieszkańców, aby zweryfikować tabelę płatności, aby osoby poniżej 

kryterium dochodowego, nie zabierało im całego dochodu, osoby korzystają również z 

obiadów.  

 

Wiceprzewodnicząca komisji Małgorzata Lipczyńska zapytał ile osób jest z takim niskim 

dochodem. Gdyż należy mieć na uwadze wszystkie koszty związane z utrzymaniem mieszkań 

i domu, a one rosną a mieszkańcy proszą o obniżenie.  

 

Odpowiedzi udzieliła  Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Kędzierzynie Koźlu poinformował, że jest tylko kilka osób. Duża cześć mieszkańców płaci 

kwoty wyższe, od 1200 zł do 1800 zł.  Koszty utrzymania wzrosły, gdyż opłaty mieszkańców 

wzrosły z 1400zł do kwoty 1800zł, czyli wzrost jest znaczny.  

 

Radna Halina Mińczuk zapytała czy osoby o najniższym dochodzie czy są samotne czy mają 

rodziny, dzieci, gdyż  na rodzinie ciążą koszty alimentacyjne. 

 

Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu, 

poinformowała, że inny przypadek to mieszkańcy z mieszkań treningowych a inny przypadek 

to osoby kierowane do ośrodka. Nie rozmawiamy o alimentacji, czy wyroku sądowym. Rodziny 

wykazują pomoc dla rodziców. Ale do mieszkań  treningowych lub wspomaganych kierowane 

są osoby bez rodziny. Osobom z rodzinami są proponowane inne formy pomocy, zgodnie z 

Ustawą. Dodała do poprzedniego pytania, że skutek finansowy wprowadzenia tej uchwały, 

dotyczy 3 osób i wynosi 38 tys. zł w skali roku.  
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Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska, podsumowała, że życie drożeje 

każdemu, osoby są wspomagane zasiłkiem, koszty rosną, gmina bardzo pomaga poprzez 

stworzenie i proponowanie tych mieszkań wraz z obiadami, poddała pod głosowanie: 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych i wspomaganych w 

Kędzierzynie-Koźlu..  

Wyniki głosowania 

ZA: 1, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (1) 

Marcin Wołyniec 

PRZECIW (3) 

Anna Kras, Małgorzata Lipczyńska, Ewa Odulińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Marzanna Gądek-Radwanowska, Elżbieta Kozakiewicz, Halina Mińczuk, Marek Piasecki 

 

Komisja stosunkiem głosów: 1 głos ,,za”, 3 głosy ,,przeciw”, 4 głosy ,,wstrzymujące się”, 

negatywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

 

 

Ad 11.  

Wniosek o przyśpieszenie wskazania lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z 

pominięciem innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do 

wynajęcia lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego – PMS.7143.1.58.2023/ 

PMS.7143.2.14.2023 (wniosek stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że członkowie 

komisji otrzymali materiał pisemny ,,Wniosek o przyśpieszenie wskazania lokalu 

przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych osób oczekujących na liście 

wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego – 

PMS.7143.1.58.2023/ PMS.7143.2.14.2023” z który się zapoznali, otworzyła dyskusję, nikt nie 

zabrał głosu, przewodnicząca  zapytała, że chodzi we wniosku podano, ze sprawa  i wyrok sądu 

dotyczy matki z dziećmi a co z mężem.  

 

Kierownik Maja Dobber-Mrożek poinformowała, że Pan nie ma uprawnienia do lokalu 

socjalnego. Pani również nie wróci do męża ze względu na przemoc. Z dorosła córką 

przebywają u syna. Pani ma prawo otrzymać lokal socjalny a Pan został by skierowany do 

pomieszczenia tymczasowego.  Jest szansa na odzyskanie mieszkania. Pani sama wystąpiła z 

wnioskiem do MZBK, który pozytywnie go zaopiniował. 

 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poddała pod głosowanie:  

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o przyśpieszenie wskazania lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z 

pominięciem innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do 

wynajęcia lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego – PMS.7143.1.58.2023/ 

PMS.7143.2.14.2023..  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marzanna Gądek-Radwanowska, Elżbieta Kozakiewicz, Anna Kras, Małgorzata Lipczyńska, 

Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Marcin Wołyniec 

 

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie 8 głosów ,,za” zaopiniowała  

ww. wniosek. 

 

Ad 12. 

Wniosek o przyśpieszenie wskazania lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego, z 

pominięciem innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do 

wynajęcia lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego lokalu - PMS.71409-135/10 

(wniosek stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że członkowie 

komisji otrzymali materiał pisemny, szczegółowo opisany - wniosek o przyśpieszenie 

wskazania lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego, z pominięciem innych osób 

oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu przeznaczonego do 

najmu socjalnego lokalu - PMS.71409-135/10” z który się zapoznali, otworzyła dyskusję, nikt 

nie zabrał głosu,  

poddała pod głosowanie:  

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o przyśpieszenie wskazania lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego, z 

pominięciem innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do 

wynajęcia lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego lokalu - PMS.71409-135/10.. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marzanna Gądek-Radwanowska, Elżbieta Kozakiewicz, Anna Kras, Małgorzata Lipczyńska, 

Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Marcin Wołyniec 

 

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie 8 głosów ,,za” zaopiniowała  

ww. wniosek. 

 

Ad 13.  

Sprawy bieżące. 

 

Radny Marek Piasecki zapytał ile jest chętnych dzieci a ile jest  miejsc w okresie wakacyjnym 

w przedszkolu i żłobkach. Czy wszystkie chętne dzieci będą miały miejsce. 

 

Tomasz Radłowski, zastępca Prezydenta ds. oświatowych i społeczno-gospodarczych 

poinformował, że pierwszy raz w gminie jest więcej wolnych miejsc w przedszkolach i 

żłobkach niż chętnych dzieci. Został powołany zespół ds. zabezpieczenia miejsc żłobkowo-

przedszkolnych, aby nie dochodziło do sytuacji, że rodzice zapisują jedno dziecko do pięciu 

przedszkoli. Zajmują miejsce dla innych rodziców, a ostatecznie zajętych jest 70% miejsc. Na 

kolejny rok będzie bank miejsc.  
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Kolejne posiedzenie komisji zostało zaplanowane na dzień 19 sierpnia  2024 r. o godz. 16:00. 

 

Ad 14.  

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska podziękowała za aktywne 

uczestnictwo w obradach komisji, życząc udanych wakacji, zakończyła obrady o godz. 17:05 

tego samego dnia. 

 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI (-) 

 

Ewa Odulińska 

 

 

 

 
Protokołowała: Anna Dworaczek 


